
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottsága nyílt ülésén.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2024. február 12. napján 8:30 órakor 

 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök 

Palicz István bizottsági tag 

Schweitzer Tamás bizottsági tag 

Pasztorniczky István bizottsági tag 

Petercsák Pál bizottsági tag 

Deutsch Eszter bizottsági tag 

Virág Béla bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Bartus István Főépítész/Csoportvezető 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

dr. Madák Tímea a Szervezési, Szociális és Hatósági Osztály osztályvezetője 

Jánosi Attila a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

Matisz István a Vagyongazdálkodási Osztály osztályvezetője 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Greskóné Tóth Erika a Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezetője 

 

Jegyzőkönyvvezető: Czink Bianka 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy az 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság határozatképes, mivel 7 tagból 6 tag jelen van. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek észrevétele a napirendi pontokkal kapcsolatban.  

 

Tekintettel arra, hogy javaslat, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

szavazásra bocsátotta a napirend elfogadását a meghívóban foglaltak szerint. 

 

Az ülés tervezett napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

S z a v a z á s : az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 6 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint. 

 

 



 Napirendi pontok: 

 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelete módosítására   
Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 2024. évi 

költségvetésének elfogadására  

Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

3. Előterjesztés a háztartási szennyvíz szállítására és elhelyezésére vonatkozó 

közszolgáltatási díj megváltozására vonatkozó kérelem elfogadására 

Előterjesztő: Cseh Ádám ügyvezető, ÁD-CSE-WO Kft. 

4. Előterjesztés a háztartási szennyvíz gyűjtésére, szállítására és elhelyezésére 

vonatkozó szabályokról szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

5. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2023. évi tevékenységéről 

szóló beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

6. Előterjesztés a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2023. évi 

szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a 

városnéző gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2023. évi munkájáról szóló 

beszámoló elfogadására, valamint az Egyesület 2024. évi költségvetési tervének 

jóváhagyására 

Előterjesztő: Dankó Dénes alpolgármester 

7. Előterjesztés a Sátoraljaújhely Város Önkormányzata és a Rákóczi Szövetség 

közötti stratégiai együttműködési megállapodás megkötésének hozzájárulására 

Előterjesztő:  Szamosvölgyi Péter polgármester 

8. Előterjesztés az Élő Forrás Hagyományőrző Egyesület – Hunyor Népfőiskola által 

kezdeményezett, Közelítés Program keretében létrejövő Értékadó Kultúra 

tanúsítvány mozgalomhoz történő csatlakozásra 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

Schweitzer Tamás bizottsági tag megérkezett. 

 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) 

önkormányzati rendelete módosítására   

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné 

Tóth Erika osztályvezető asszonyt, hogy van-e szóbeli kiegészíteni valójuk az előterjesztéssel 

kapcsolatban. 

Tekintettel arra, hogy kiegészítés nem volt, továbbá kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson 

Norbert bizottsági elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló rendeletét a rendelet-tervezetben foglaltak szerint alkossa meg. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 5 igen szavazattal és 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 



Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

2/2024. (II.12.) határozata  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelete 

módosításáról   

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 

Képviselő-testületének Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletét a rendelet-tervezetben 

foglaltak szerint alkossa meg. 

 

2. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetésének 

elfogadására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné 

Tóth Erika osztályvezető asszonyt, hogy van-e szóbeli kiegészíteni valójuk az előterjesztéssel 

kapcsolatban. 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény és 

a végrehajtási kormányrendelet alapján elkészült Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 

2024. évi költségvetés-tervezete. A tervezet egy naptári évre szól, 2024. január 1-jétől 2024. 

december 31-ig történő végrehajtással. Megtervezésre kerültek a konszolidált költségvetési 

mérleg kötelező formai elemeivel az önkormányzat bevételei és kiadásai.  Az intézmények 

esetében a költségvetési tárgyalások rendben lezajlottak, kisebb pontosításokkal elfogadásra 

kerültek a tervezetek. A költségvetés-tervezetben a mérleg főösszege 8 072 809 861 Ft, a 

tervezett bevételek és kiadások különbsége 2 153 596 664 Ft, ennyivel kell kiegészíteni az 

önkormányzatnak a költségvetést a tavalyi maradványból, amelyhez a fedezet az önkormányzat 

rendelkezésére áll, hiszen a 2023. évi maradvány összege 2 946 330 096 Ft. Nem tervezik az 

előző évi maradvány teljes igénybevételét a 2024. évben. Az önkormányzat a központi 

költségvetésből kap támogatást a kötelező feladatainak ellátásához, ezek az úgynevezett 

működésre kapott támogatások, amelyek köznevelési, szociális és gyermekjóléti, valamint 

kulturális feladatok ellátására érkeznek. Ezen összegek egy része már pontosan ismert 

számunkra, másik része később kerül kiközlésre, illetve havonta érkezik leutalásban az 

önkormányzat részére, többek között ezért is szükséges majd módosítani a költségvetésben 

tervezett adatokat. Itt lényeges megemlíteni, hogy kulturális kiegészítő támogatást kapott az 

önkormányzat 53 407 508 Ft értékben. Idén az eddigiektől eltérően a közfoglalkoztatás egy 

részével is terveztünk, mert novemberben a hosszútávú foglalkoztatás a 2023. éven átnyúlóan 

2024. május végéig meghosszabbításra került. Az önkormányzat bevételei között feltüntetésre 

kerültek a közhatalmi bevételek is, amelyek az önkormányzat adóbevételeiből származnak. 

Fontos megemlíteni, hogy a 2023. évben tervezetthez képest a helyi iparűzési adó 11,8%-kal 

magasabb lett. A működési célú kiadásoknál a relevánsabb változást a személyi jellegű 

ráfordítások meghatározása jelentette, amelyek a legnagyobb mértékben emelkedtek. A 

felhalmozási kiadásoknál a beruházások, felújítások ismert és tervezett kiadásai szerepelnek. 

Kérdések, vélemények következtek. 



Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte, hogy a közút-kezelésre miért csak 40 millió 

Ft van betervezve. 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: tavaly is ekkora összeg volt betervezve, ez az összeg 

azonban módosítható, ha a szükség úgy kívánja. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 

2024. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendeletét a rendelet-tervezet szerint alkossa 

meg. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 5 igen szavazattal és 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

3/2024. (II.12.) határozata  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetésének elfogadásáról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 

2024. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendeletét a rendelet-tervezetben foglaltak 

szerint alkossa meg. 

3. Előterjesztés a háztartási szennyvíz szállítására és elhelyezésére vonatkozó 

közszolgáltatási díj megváltozására vonatkozó kérelem elfogadására 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

dr. Terdik Sándor jegyző: a szolgáltató jelezte az önkormányzat felé, hogy megemelkedett a 

szennyvíz köbméterenkénti ára a leadásnál, ezért szeretné megemelni az elszállítás díját, 431 

Ft-tal. Fontos azonban megjegyezni, hogy a vállalkozó nem tett rá plusz költséget, csak 

annyival emelte meg a háztartási szennyvíz köbméterenkénti szállítási árát, amennyivel maga 

a lerakóhely is megemelte a díjat. 

Kérdések, vélemények következtek. 

Pasztorniczky István bizottsági tag: megkérdezte, hogy hány helyről, milyen mennyiségben, 

és hány köbméter szennyvizet szállítanak el. 

dr. Terdik Sándor jegyző: jelenleg nem tud pontos választ adni ezekre a kérdésekre. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: a rezsicsökkentés keretében, úgy tudja, hogy nem lehet 

emelni a szolgáltatás díját. 

dr. Terdik Sándor jegyző: a díjemelést maga a jogszabály-változás tette lehetővé. A tengelyen 

szállított háztartási szennyvíz díját a szolgáltató megemelheti, amelyet meg is emelt, azonban a 

vállalkozó csak annyival emelte meg a háztartási szennyvíz köbméterenkénti szállítási árát, 

amennyivel ezentúl számára is többe kerül.  



Schweitzer Tamás bizottsági tag: utána kell nézni a rezsicsökkentésről szóló törvényben, 

hogy lehet-e emelni ezt a díjat, amennyiben nem, akkor az önkormányzatnak kell majd kifizetni 

a különbözetet. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az ÁD-CSE-WO Kft. háztartási szennyvíz 

szállítására és elhelyezésére vonatkozó közszolgáltatási díj megváltozására vonatkozó kérelmét 

fogadja el. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 5 igen szavazattal és 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

4/2024.(II.12.) határozata 

a háztartási szennyvíz szállítására és elhelyezésére vonatkozó közszolgáltatási díj 

megváltozására vonatkozó kérelem elfogadására 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy az ÁD-CSE-WO Kft. által kérelmezett 

háztartási szennyvíz szállítására és elhelyezésére vonatkozó közszolgáltatási díj 1.760,- Ft + 

ÁFA/m3 díjról 2.191,- Ft + ÁFA/m3 díjra történő emelését a Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének a háztartási szennyvíz gyűjtésére, szállítására és 

elhelyezésére vonatkozó szabályokról szóló 6/2023. (II. 28.) önkormányzati rendeletében 

foglaltakra tekintettel fogadja el. 

4. Előterjesztés a háztartási szennyvíz gyűjtésére, szállítására és elhelyezésére vonatkozó 

szabályokról szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Szóbeli kiegészítés nem történt.  

Kérdések, vélemények következtek. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: arról szeretne érdeklődni, hogy a rendelet-tervezet 

megküldésre került-e a Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Kormányhivatal 

Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Hulladékgazdálkodási Főosztálya részére, előzetes 

állásfoglalás kérése céljából. 

dr. Terdik Sándor jegyző: a rendelet-tervezet megküldésre került a Főosztály részére, azonban 

válasz még nem érkezett rá. 

Pasztorniczky István bizottsági tag: a rendeletben megjelenik, hogy a szolgáltatónak évente 

kétszer be kell számolnia a jegyzőnek a tevékenységéről. A rendeletben ugyanakkor a 

szolgáltató régi neve, a Zempléni Vízmű Kft. szerepel, tehát javasolja, hogy legyen kijavítva az 

új szolgáltató, az Északmagyarországi Regionális Vízművek Zrt. nevére. 



dr. Terdik Sándor jegyző: a szolgáltató neve ki lesz cserélve az új szolgáltató nevére. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: meg kell nézni a rezsicsökkentésről szóló törvényben azt, 

hogy a szolgáltatás díját valóban meg lehet-e emelni. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a háztartási szennyvíz gyűjtésére, szállítására 

és elhelyezésére vonatkozó szabályokról szóló 6/2023. (II. 28.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló rendeletet a rendelet-tervezetben foglaltak szerint alkossa meg azzal a 

kiegészítéssel, hogy a 14.§ (2) bekezdésében a „Zempléni Vízmű Kft.” szövegrész helyébe az 

„Északmagyarországi Regionális Vízművek Zrt.” szöveg lép. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 5 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

5/2024.(II.12.) határozata 

a háztartási szennyvíz gyűjtésére, szállítására és elhelyezésére vonatkozó szabályokról 

szóló 6/2023. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a háztartási szennyvíz gyűjtésére, 

szállítására és elhelyezésére vonatkozó szabályokról szóló 6/2023. (II. 28.) önkormányzati 

rendelet módosításáról szóló rendeletet a rendelet-tervezetben foglaltak szerint alkossa meg, 

azzal a kiegészítéssel, hogy a 14.§ (2) bekezdésében a „Zempléni Vízmű Kft.” szövegrész 

helyébe az „Északmagyarországi Regionális Vízművek Zrt.” szöveg lép. 

5. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatala 2023. évi tevékenységéről szóló 

beszámoló elfogadására 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Szóbeli kiegészítés nem történt. 

Kérdések, vélemények következtek. 

Palicz István bizottsági tag: a Vagyongazdálkodási Osztály nagyon le van terhelve, azt 

szeretné tudni, hogy meg lehetne-e emelni az ott dolgozók létszámát. 

dr. Terdik Sándor jegyző: a közelmúltban 3 fővel emelkedett a Vagyongazdálkodási 

Osztályon dolgozók száma, most már elegen vannak ahhoz, hogy a feladatokat és a munkát 

teljes körűen el tudják látni. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: arról szeretne érdeklődni, hogy Művelődési Osztályt létre 

lehetne-e hozni a Hivatalban, hiszen régen volt ilyen és működött. 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem terveznek létrehozni Művelődési Osztályt, tekintettel arra, 

hogy a régen itt működő osztály kinőtte a hivatalnak berkeit, és egy intézmény jött létre, amely 

a művelődési feladatokkal foglalkozik, ez a Sátoraljaújhelyi Kossuth Lajos Művelődési 



Központ. Amennyiben osztály is lenne, akkor kettős feladatellátás valósulna meg, egyrészt 

átvenne feladatokat a Művelődési Központtól, másrészt az osztály nem tudna ekkora 

létszámmal működni, és nem tudná azokat a programokat megszervezni, amelyeket a 

Művelődési Központ megszervez évről évre. Annak pedig, hogy azért jöjjön létre Művelődési 

Osztály, hogy a Művelődési Központnak a feladatait ellenőrizze és megállapítsa a feladatait, 

valamint számon kérje, véleménye szerint nincs értelme. 

Pasztorniczky István bizottsági tag: azt szeretné tudni, hogy a honlap kezelése, szervezése 

kinek a feladata, a Hivatalé, vagy az Önkormányzaté.  

dr. Terdik Sándor jegyző: a Polgármesteri Hivatal feladata. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: úgy gondolta, hogy a Művelődési Osztálynak nem a 

Sátoraljaújhelyi Kossuth Lajos Művelődési Központ munkáját kellene ellenőriznie, hanem a 

város kulturális életét kellene, hogy vezesse, amelybe beletartoznak a múzeumok, a bárki által 

megszervezett rendezvények, ezeknek a rendezvényeknek a pénzügyi vonatkozásának a 

megtervezése. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 

2023. évi tevékenységéről szóló beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 5 igen szavazattal, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot 

hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

6/2024.(II.12.) határozata 

a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 2023. évi tevékenységéről szóló beszámoló 

elfogadásáról  

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 

2023. évi tevékenységéről szóló beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

6. Előterjesztés a Sátoraljaújhely-Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2023. évi szakmai 

munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadására, a városnéző gumikerekes 

kisvonat és a helyi termékpont 2023. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadására, 

valamint az Egyesület 2024. évi költségvetési tervének jóváhagyására 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Szóbeli kiegészítés nem történt. 

Vélemények következtek. 

Palicz István bizottsági tag: az Egyesület rengeteg munkát fektet bele a tevékenységébe, de 

van még mire törekedniük. A beszámolóban többször megjelenik a sárospataki Rákóczi-vár, 

illetve a Megyer-hegyi Tengerszem, azonban tapasztalatból tudja, hogy más településeken, 



például Sárospatakon és Tokajban, még csak véletlenül sem hangzik el más város, így 

Sátoraljaújhely neve sem, és az sem hangzik el, például Tokajban, hogy Sátoraljaújhely az aszú 

szülővárosa. Tehát a saját dolgainkat kell előre vinni, nem más települést fényezni.  

Pasztorniczky István bizottsági tag: nem egymás rovására kellene építeni egy-egy városnak 

az imidzsét, hanem erősíteni kellene ezeknek a városoknak egymást. Az ellentéteket kellene 

csökkenteni, és az együttműködést fokozni Hegyalja egész területén, hiszen egy tájegység 

vagyunk, amely a kulturális örökség részét képezi. 

Palicz István bizottsági tag: egyetért azzal, hogy ennek a térségnek erősíteni kellene egymást, 

azonban akkor ennek nem szabad egyoldalúnak lennie, akkor a többi településnek is így kellene 

hozzáállnia, hogy támogassák egymást. 

Virág Béla bizottsági tag: egyetért képviselő-társaival, továbbá azt szeretné kiemelni, hogy 

fontos lenne itt tartani a turistákat, tehát az lenne a cél, hogy ne Sárospatakon legyen a szállásuk, 

ne Tokajból jöjjenek át 2-3 órára, hogy gyorsan végig szaladjanak a városon és megnézzenek 

mindent, hanem töltsenek el Sátoraljaújhely városában legalább 3-4 napot. Ehhez szükséges 

lenne a közösségi-média felületeken jobban reklámozni Sátoraljaújhely látnivalóit és 

programjait, valamint a mögöttes infrastruktúra is kiemelten fontos. Visszatérve arra, hogy 

Sátoraljaújhely városa az aszú bölcsője, mégsem lehet borokat kóstolni, az ünnepnapok és a 

rendezvények kivételével, véleménye szerint ezen is változtatni kellene, hogy legyen lehetőség 

a borkóstolásra.  

Palicz István bizottsági tag: felújításra kerül a Bortemplom, ez lehet majd az egyik helyszín a 

borkóstolásra. Szállodák is épülnek, az egyik például Rudabányácskán, továbbá a függőhíd is 

átadásra fog kerülni idén. Ezek mind-mind hozzájárulnak ahhoz, hogy a turisták több napot 

töltsenek el a városban. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: a szállodák és a borturizmus is fontos, azonban elsősorban 

a fiatalokra kellene gondolni, akiknek nem lesz pénzük arra, hogy megfizessék a szállodai 

ellátást. A fiatalok számára leginkább a Kalandpark és annak elemei, valamint a kötélhíd lehet 

a leginkább vonzó. Megfizethető szállást kellene biztosítani a fiatalok számára, úgy, mint 

külföldön. Véleménye szerint ki lehetne alakítani diák-barát szálláshelyeket a volt nővér-szálló, 

vagy a Herukon területén, hiszen fontos lenne, hogy ne csak a nyugdíjas korosztály, hanem a 

fiatalabb korosztály tagjai is nagyobb számban látogassanak el ide. 

Kracson Norbert bizottsági elnök: a Tourinform Iroda működése bíztató, véleménye szerint 

az itt elhangzott javaslatokat is képesek lennének megvalósítani. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért 

Egyesület 2023. évi szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámolót, és a városnéző 

gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2023. évi munkájáról szóló beszámolót fogadja el, 

továbbá az Egyesület 2024. évi költségvetési tervét hagyja jóvá az előterjesztésben foglaltak 

szerint. 

 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 6 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 



Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

7/2024.(II.12.) határozata 

a Sátoraljaújhely – Hegyköz Turizmusáért Egyesület 2023. évi szakmai munkájáról és 

gazdálkodásáról szóló beszámoló elfogadásáról, a városnéző gumikerekes kisvonat és a 

helyi termékpont 2023. évi munkájáról szóló beszámoló elfogadásáról, valamint az 

Egyesület 2024. évi költségvetési tervének jóváhagyásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely - Hegyköz Turizmusáért 

Egyesület 2023. évi szakmai munkájáról és gazdálkodásáról szóló beszámolót, és a városnéző 

gumikerekes kisvonat és a helyi termékpont 2023. évi munkájáról szóló beszámolót fogadja el, 

továbbá az Egyesület 2024. évi költségvetési tervét hagyja jóvá az előterjesztésben foglaltak 

szerint.  

7. Előterjesztés a Sátoraljaújhely Város Önkormányzata és a Rákóczi Szövetség közötti 

stratégiai együttműködési megállapodás megkötésének hozzájárulására 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Szóbeli kiegészítés nem történt. 

Vélemények következtek. 

Pasztorniczky István bizottsági tag: támogatja az együttműködési megállapodást, véleménye 

szerint a szerződés titoktartási része elég alapos. Valószínűleg a személyes adatok miatt 

indokolt a titoktartás, amelyek nem tartoznak a nyilvánosságra. 

Palicz István bizottsági tag: több száz, határon túli fiatal látogatta már meg a Rákóczi tábort, 

ezért ez fontos megállapodás annak érdekében, hogy hivatalossá tegye Sátoraljaújhely városa 

és a Rákóczi Szövetség közötti együttműködést. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: magyar fiataloknak nyújt programlehetőségeket a Rákóczi 

tábor, azonban véleménye szerint a sátoraljaújhelyi hátrányos helyzetű gyermekek is 

megérdemelnék, hogy részt vehessenek ezekben a programokban, véleménye szerint 

lehetőséget kellene biztosítani számukra is. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzata és a 

Rákóczi Szövetség közötti stratégiai együttműködési megállapodás megkötéséhez járuljon 

hozzá az előterjesztésben foglaltak szerint. 

 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 7 igen szavazattal – egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

8/2024.(II.12.) határozata 



a Sátoraljaújhely Város Önkormányzata és a Rákóczi Szövetség közötti stratégiai 

együttműködési megállapodás megkötésének hozzájárulásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzata és 

a Rákóczi Szövetség közötti stratégiai együttműködési megállapodás megkötéséhez járuljon 

hozzá az előterjesztésben foglaltak szerint.  

8. Előterjesztés az Élő Forrás Hagyományőrző Egyesület – Hunyor Népfőiskola által 

kezdeményezett, Közelítés Program keretében létrejövő Értékadó Kultúra tanúsítvány 

mozgalomhoz történő csatlakozásra 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

szóbeli kiegészíteni valója az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Szóbeli kiegészítés nem történt. 

Vélemények következtek. 

Palicz István bizottsági tag: reméli, hogy a mozgalom által Sátoraljaújhely városában sokkal 

több színvonalas előadás, koncert, valamint kulturális rendezvény fog megvalósulni. 

Pasztorniczky István bizottsági tag: hasznosnak tartja azokat a tartalmakat, amelyek a magyar 

kultúrát képviselik. Véleménye szerint jó irány csatlakozni az egyesülethez, azért is, mert 

Sátoraljaújhely a Magyar Nyelv Városa is lett. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: ezért is javasolta, hogy szükség lenne arra, hogy 

Művelődési Osztály működjön a Hivatalban. A Déryné Program keretében részt vett a 

programok szervezésében, reméli, hogy a jövőben még több színvonalas kulturális előadás és 

rendezvény fog tudni megvalósulni Sátoraljaújhely városában. Támogatja az egyesülethez való 

csatlakozást. 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy az Élő-Forrás Hagyományőrző Egyesület – 

Hunyor Népfőiskola által kezdeményezett Értékadó Kultúra tanúsítvány mozgalom elveivel, 

céljaival egyetértve Sátoraljaújhely Város csatlakozzon a mozgalomhoz, az előterjesztésben 

foglaltak szerint. 

 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 

tagja, 7 igen szavazattal – egyhangúlag az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

9/2024.(II.12.) határozata 

az Élő Forrás Hagyományőrző Egyesület – Hunyor Népfőiskola által kezdeményezett, 

Közelítés Program keretében létrejövő Értékadó Kultúra tanúsítvány mozgalomhoz 

történő csatlakozásról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy az Élő-Forrás Hagyományőrző Egyesület – 

Hunyor Népfőiskola által kezdeményezett Értékadó Kultúra tanúsítvány mozgalom elveivel, 



céljaival egyetértve Sátoraljaújhely Város Önkormányzata csatlakozzon a mozgalomhoz, az 

előterjesztésben foglaltak szerint.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök megköszönte a bizottsági tagok munkáját, és az ülést 09:45-kor bezárta. 

K.m.f. 

Schweitzer Tamás sk. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

 

Kracson Norbert sk. 

Bizottsági elnök 

 

 

 

 

 

 

 

 


